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Folketingets Miljø- og planlægningsudvalg har i brev af 19. maj 2011 stillet følgende 
spørgsmål nr. 724 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske 
fra Mette Gjerskov (S).

Spørgsmål 724:

”Er det ministerens vurdering, at der har været en så tilstrækkelig information 
tilborgerne om muligheden for at færdes langs læhegn, som har opnået forhøjetstøtte, 
fordi offentligheden har fået ret til at færdes langs læhegnet, og vurdererministeren, at 
EU-kommissionen vil finde, at EU-støttemidlerne er brugt ioverensstemmelse med 
tildelingsgrundlaget?”

Svar:

Det er min vurdering, at betingelsen om at der skal være opsat et skilt,og at der skal 
være adgang til og langs beplantningen i høj grad sikrer, at offentligheden er informeret 
om muligheden for at færdes langs læhegn. I den forbindelse skal det bemærkes, at alle 
naturligvis har adgang til at anvende trampestierne, men at ordningen hovedsageligt er 
målrettet lokalområdets borgere. 

Det er ligeledes min vurdering, at EU-kommissionen finder, at tilskudsmidlerne bruges 
hensigtsmæssigt og i overensstemmelse med EU-reglerne. I den forbindelse kan det 
nævnes, at tilskudsordningen generelt har fået en positiv evaluering i de uvildige 
evalueringer af Landdistriktsprogrammet.

Det skal ligeledes bemærkes, at hovedformålet med ordningen er tilskud til etablering af 
læhegn og biotopforbedrende beplantninger, hvorfor hovedforpligtigelsen er, at der 
etableres de pågældende beplantninger, som givet af tilsagnet.
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